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مذاکره هرچند برای ایران سودی نداشته است اما 
دولت ها در مقاطع گوناگون این فرصت را داشتند 
تــا تمایل خود را برای مذاکره با غرب و آمریکا بر 

سر مسائل بینابین انجام دهند.
دولت هایی در ایران مســتقر بوده اند و اکنون نیز 
هســت که رفع مشــکلات اقتصادی را مذاکراه و 

توافق با آمریکا می دانند.
سابقه چنین تفکری به دوره های پیشین می رسد 
آن زمان که مرحوم هاشــمی رفســنجانی رئیس 
جمهــور بود تا ریاســت جمهوری ســید محمد 
خاتمی و حتــی محمود احمدی نژاد و ســپس 
روحانی که مهمترین مذاکرات هســته ای به یک 
توافق رســید به نام برجام که سودی برای ایران 
نداشت. عمر 8 سال دولت تدبیر و امید را می توان 
گفت که صرف مذاکراتی شــد که نتیجه ای برای 
ایران نداشــت و اگــر واقع بینانه تر هم به آن نگاه 
کنیم، زیان هم برای کشــور داشــت و اکنون در 
دولــت وفاق ملی تفکر بر این اســت کــه باید با 

آمریکا مذاکره و توافق کرد.
طیف های سیاسی همسو و همفکر با دولت وفاق 
ملی به ریاســت دکتر مسعود پزشکیان، اصرار بر 
این موضوع دارند و حتی برای خوشــایند آمریکا 
و غرب، تــلاش می کنند تا ایران اف ای تی اف را 
بپذیرد در حالی که به گفته مسئولان پیوستن به 
این پیمان، اتفاق خاصی را در زمینه اقتصادی به 

وجود نخواهد آورد.
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دوره های گذشته با 
مذاکره مخالف نبوده اند اما همواره واقع بینی خود 

را در قبال نتایج مذاکرات صریح بیان کرده اند.
ایشــان در 28 بهمن 1392 در دیدار مردم تبریز 
با یادآوری ســخنان خود در ابتدای امســال در 
دولتمردان  برخی  گفتند؛»تصور  مقدس  مشــهد 
دولت قبلی و همچنیــن برخی دولتمردان دولت 
فعلی این اســت که اگر ما در قضیه هسته ای، با 
امریکا مذاکره کنیم، موضوع حل می شود. من هم 
بــه دلیل اصرار آنها بر مذاکره درخصوص موضوع 
هسته ای، گفتم مخالفتی ندارم اما همان موقع هم 

تأکید کردم که خوشبین نیستم.«
به واقع خوشبین نبودن ایشان به نتایج مذاکرات 
اثبات کننده این مسئله است که مذاکره با آمریکا 
و غرب نه تنها نتیجه ای نخواهد داشت بلکه باعث 
بروز مشکلات بیشتری خواهد شد چرا که آمریکا 
هر مذاکره ای که حتی اندکی به سود ایران باشد 

نخواهد پذیرفت و با آن مخالفت خواهد کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای در مقطعی تعبیر جالبی 
دربــار مذاکره با آمریکا ارائــه داده و گفته بودند؛ 
»رؤسای جمهور آمریکا در دوره های مختلف بعد 
از پیروزی انقلاب خیلی دولّا راست شدند، خیلی 
حرفهای چرب و نرم زدند، شــاید بتوانند این راه 
بسته را دوباره باز کنند. ظاهراً حرفهایی می زنند، 
اما باطن قضیه همان پنجه ی چدنی است که من 
گفتم در زیر دستکش مخملی پنهان شده است.«
قطعاً تجربیات گذشــته باید برای آیندگان درس 
عبرتی باشــد تا بارها از یک سوراخ گزیده نشویم 
اما با وجود این که در گذشــته بر ســر مذاکره با 
آمریکا و غرب زخم خورده ایم باز هم تلاش برای 
مذاکرات وجود ندارد و با توجه به سیاســتی که 
آمریکا علیــه ایران دارد،  نمی تــوان به نتایج آن 

خوشبین بود.
رهبــر معظــم انقلاب دیــروز در دیــدار عیدانه 
کارگزاران نظام، ســفرای کشــورهای اسلامی و 
اقشــار مردم درباره مذاکره بار دیگر هشدار دادند 
و فرمودند؛» بدانیم پشت لبخندهای دیپلماسی، 
دشــمنی ها و کینه های پنهانــی و باطنی خبیث 

نهفته است.«
توصیه رهبر معظم انقلاب به مذاکره کننده قبلی 
هم بود و اکنون نیز با توجه به آنچه که در فضای 
سیاسی دیده می شود، تشــابهات زیادی با دوران 
دولت تدبیر و امید بــرای مذاکره با آمریکا وجود 
دارد و هشدارهای ایشان در باره مذاکرات برای آن 
است تا بار دیگر از سوراخ مذاکرات گزیده نشویم.

به ایــن نکته نیــز باید توجه داشــت که رئیس 
جمهور جدید آمریکا همان دونالد ترامپ است که 
در زمان ریاست جمهوری دوره گذشته، برجام را 
پاره کرد و از آن خارج شد و اکنون نیز سعی دارد 
با لبخند و تهدیداتی که علیه ایران انجام می دهد، 

ایران را وادار به مذاکره و توافقی جدید کند. 
شرایط سیاست خارجی به ویژه در نوع رفتار ایران 
و آمریکا، یک روابط شرطی شکل گرفته که با هر 
بار موضع گیری در باره مذاکره، شرایط اقتصادی 
بالا و پایین می شود. این شرایط را باید برداشت و 
از آن عبور کرد تا یک توهم تأثیر، اقتصاد کشــور 
را تخریب نکند. شاید هم عمدی در این کار است 
تا گفته شــود تنها راه مذاکره مستقیم با آمریکا و 

توافق است!؟

 از پنجه چدنی زیر دستکش مخملی 
تا پشت لبخندهای دیپلماسی

تئوریسین نظریه واقع گرایی: 
 تضعیف قدرت ایران 
کذب است 
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اخــبــار

سرمقاله
رهبر انقلاب در دیدار جمعی از مسئولان نظام، سفرای کشورهای اسلامی و اقشار مردم: رهبر انقلاب در دیدار جمعی از مسئولان نظام، سفرای کشورهای اسلامی و اقشار مردم: 

ثبت همه گوشی های هوشمند آزاد شد
سرپرســت معاونت پیشگیری ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز توضیحات جدیدی در رابطه 

با رجیستری موبایل ارائه کرد.
حمیدرضا دهقانی نیا سرپرست معاونت پیشگیری ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اشاره 
به مصوبه هیئت دولت در سوم بهمن 1۴۰3 برای رفع مشکل رجیستری تلفن های همراه ، 
اظهار کرد: در متن مصوبه مستقیماً تاکید شده تمامی تلفن های هوشمند موجود در کشور 
می توانند از این امکان و این مصوبه بهره مند شــوند و نســبت به ثبت اطلاعات و پرداخت 
حقوق ورودی بر اســاس شــیوه نامه ای که قاعدتاً گمرک تهیه می کند، با همکاری وزارت 
صمت و وزارت ارتباطات اقدام کنند. وی افزود: جا دارد من به اقدامات ستاد مرکزی درباره 
ارائه پیشــنهاد به هیئت دولت هم اشــاره کنم. بر اساس پیشنهادات ستاد مرکزی قاچاق 
به دولت، موارد بررســی شده و هیئت دولت در 3۰ دی تصمیم گرفته تمام مشکلات حل 
شود، بنابراین همه گوشی ها می توانند ثبت اطلاعات و رجیستری را انجام دهند. پرداخت 
حقوق ورودی هم بر اســاس ارزشی که گمرک محاســبه می کند و شیوه نامه ای که تهیه 
خواهد کرد، شــفاف خواهد شد و مشــکلی بابت ثبت اطلاعات موبایل ها و استفاده از این 

موبایل ها از شبکه اپراتوری کشور نخواهد بود.

سازش ۱۴ هزار زوج در آستانه طلاق طی سه سال اخیر
رئیس مرکز وکلا، کارشناســان رسمی و مشــاوران خانواده قوه قضاییه گفت: در سه سال 
اخیر 3۰۰ هزار جلســه مشــاوره خانواده در سراسر کشــور برگزار شد و 1۴ هزار زوج در 

آستانه طلاق به خانواده بازگشتند.
حســن عبدلیان پور در سومین همایش سراسری هیات مدیره های مرکز وکلا، کارشناسان 
رسمی و مشــاوران خانواده قوه قضاییه که در شهر مشهد برگزار شد به عملکرد مرکز در 
ســه سال گذشته اشــاره و اظهار کرد: در دوره گذشته پیگیری آموزش گسترده و توسعه 
عدالت آموزشی، آموزش ساده حقوق در فضای مجازی و رسانه، توسعه کمی فضای اداری، 

توسعه خدمات رفاهی برای مجموعه از مهمترین اقدامات مرکز به طور کلی بوده است.
عبدلیان پور افزود: در ســه سال گذشته در عرصه وکالت قدم های مهمی از جمله توسعه 
هــوش مصنوعی در این حــوزه، راه اندازی دوره وکالت تخصصی، دو برابر شــدن جذب 
وکیل برای همه با پیگیری قانون تســهیل برداشــته شده اســت. 1۷ کتاب در خصوص 
هوش مصنوعی منتشر شد و 1۴ کتاب نیز در دست چاپ داریم همچنین بیش از ۵ هزار 
عنوان کتاب را در حوزه هوش مصنوعی الگوریتم ســازی کرده ایم. وی ادامه داد: در ســه 
ســال اخیر 3۰۰ هزار جلسه مشــاوره خانواده در سراسر کشور برگزار شد و 1۴ هزار زوج 
در آســتانه طلاق به خانواده بازگشتند. وی با اشــاره به اینکه در سه سال اخیر در حوزه 
وکالت معاضدتی ۶8 درصد رشــد داشته ایم، گفت: در ســال اخیر 13 هزار و 8۵2 مورد 
وکیــل معاضدتی، 12 هزارو ۶8۶ مورد وکیل تســخیری، 8۶ وکالت اتفاقی، 2۵۵ هزار و 
۴۶9 مشاوره تلفنی، یک میلیون و ۴9۰ هزار و ۵۴۵ مشاوره حقوقی داشته ایم.عبدلیان پور 
درباره مشاوره خانواده گفت: در سه سال اخیر 3۰۰ هزار جلسه مشاور خانواده در سراسر 

کشور برگزار شد و 1۴ هزار زوج در آستانه طلاق به خانواده بازگشتند.

اجرای ۱۶۱ پروژه در سطح کشور برای رفع تنش آبی
مدیرعامل شــرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: با توجه به کاهش بارش ها نسبت 
به بلندمدت و کمبود ذخایر ســدها، 1۶1 پروژه برای رفع تنش آبی مناطق مختلف کشور 

تدوین شده و در حال اجراست.
هاشــم امینی در سفر به شــهرهای لامرد و مُهر در استان فارس با بیان این  که شهرهای 
جنوبی استان فارس با کمبود منابع آبی مواجه هستند، گفت: ۴3 شهر کشور دچار تنش 
آبی هستند که برنامه این شرکت برای اجرا و بهره برداری از پروژه های رفع تنش آبی این 
شــهرها در حال اجراست و تلاش می کنیم با همکاری شهروندان هیچ نگرانی بابت تامین 
آب شــرب و بهداشت وجود نداشته باشد. وی هم چنین با اشاره به ضرورت تحقق عدالت 
آبی و رفع محرومیت از مناطق روســتایی کشــور افزود: عزم دولت برای رفع محرومیت 
از روســتاهای کشــور جدی اســت و در همین زمینه از 1۰ هزار روســتای دارای تنش 
 آبی شناسایی شــده از آغاز طرح جهاد آبرســانی، اکنون ۷۰۶۷ روستا از آب شرب پایدار 

بهره مند شده اند.

بدانیم پشت لبخندهای دیپلماسی بدانیم پشت لبخندهای دیپلماسی 
باطن خبیث پنهان استباطن خبیث پنهان است
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جشنواره فیلم  فجر شروع 
 دوران جدید سینمای ایران
 یا ادامه چرخه معیوب؟

m.director80@yahoo.com

محمد صفری
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واقعیتی که آشکار شد 
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تصمیمات »قضا قورتکی« 
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 انتخابات به روز شده؛
آزمون های بدون خطا
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آگهي مزايده شماره آگهي مزايده شماره 33//14031403
 يك سازمان دولتي در استان البرز  در نظر دارد اموال مشروحه ذيل را از طريق مزايده عمومي به فروش برساند. متقاضيان مي توانند جهت بازديد، در 
زمان و محل وقوع املاک به آدرس های اعلامی مراجعه و يا جهت كسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 34303635 با كد 026 فقط داخلی 6  تماس حاصل نمايند.

* يک واحد آپارتمان مسکونی، شهرستان ساوجبلاغ، شهرجديد هشتگرد )مهستان(، فاز 2، خيابان شبديز 4، پلاک 34.
* يک باب ويلايی مسکونی، شهرستان چهارباغ، روستای قوهه، خيابان امامزاده، پلاک 155.

*   يک باب ويلاباغ، شهرستان ساوجبلاغ، روستای فشند، خيابان چناران.
)مشخصات اموال در سايت ستاد مبارزه با مواد مخدر به نشانی WWW.DCHQ.IR قابل دريافت مي باشد(.

زمان بازديد و ارائه پيشنهادات: به مدت ده روز از شنبه تاريخ 1403/11/13 لغايت سه شنبه تاريخ 1403/11/23 از ساعت 08:00 الي 14:00
بازگشايی پاكات: روز پنج شنبه تاريخ 1403/11/25 ساعت 08:00

اعلام به برندگان: روز شنبه تاريح 1403/11/27 ساعت 12:00
.)WWW.SETADIRAN.IR( محل بازديد: سامانه تداركات الکترونيکی دولت

* ضمناً بازديدكنندگان محترم مي توانند جهت اطلاع از زمان مزايده ساير استان ها به سايت WWW.DCHQ.IR در صفحه اصلي، منو اصلي، بخش مزايده 
/ مناقصه مراجعه نمايند.

* كليه هزينه هاي جانبي از قبيل: ديون معوق دولتی، كارشناسی، نگهداری و سرپرستی، شهرداری، برگزاري مزايده و غيره بر عهده برنده مزايده خواهد بود.
شناسه آگهی 1873266

عضــو کمیســیون عمــران مجلس شــورای 
اســلامی، با انتقاد از کاهش مبلغ وام ساخت 
مســکن به ۶۵۰ میلیون تومــان، این تصمیم 
را ناکارآمد دانســت و تأکید کــرد که در این 
چند ســال شــاهد قصور بانک ها در پرداخت 

تسهیلات ساخت مسکن بوده ایم.
علیرضا نوین کاهش مبلغ وام ســاخت مسکن 
از 8۰۰ میلیــون بــه ۶۵۰ میلیــون تومان را 
تصمیمی اشــتباه معرفی کرد و اظهار داشت: 
تصمیم شورای عالی مسکن برای کاهش مبلغ 
وام ساخت مســکن شهری از 8۰۰ میلیون به 
۶۵۰ میلیون که با حضور رئیس جمهور نهایی 
شــد، به عنوان مصوبه ای قطعی به اجرا خواهد 
رســید، اما واقعیت این اســت کــه این مبلغ 
در شــرایط فعلی تورم و افزایــش هزینه های 
ساخت وســاز، نمی تواند تأمین کننده نیازهای 

اولیه مردم برای ساخت وساز مسکن باشد.
وی با اشــاره به وعده هــای اولیه نهضت ملی 
مسکن افزود: در آغاز این طرح، به مردم وعده 
داده شــد که با یک میلیارد تومان می توانند 
صاحب آپارتمان شــوند. اما اکنون، حتی مبلغ 

۶۵۰ میلیون تومان نیز دردی را دوا نمی کند. 
در شــرایطی کــه هزینه مصالح ســاختمانی 
به شدت افزایش یافته و ارزش پول ملی کاهش 
یافته است، حتی یک میلیارد تومان هم برای 
ســاخت مسکن کافی نیســت. در این شرایط 
مبلغ وام ساخت مسکن هم کاهش یافته است.
عضو کمیســیون عمران مجلــس تأکید کرد 
که کاهش مبلغ وام ناشــی از محدودیت های 
بودجه ای و کمبود منابع بانکی اســت و گفت: 
رئیس جمهور در جلســه شورای عالی مسکن 
تصریــح کردند کــه امکان چــاپ پول جدید 
وجود ندارد، زیرا این اقــدام منجر به افزایش 
نقدینگی و تورم بیشــتر خواهد شد. بنابراین، 
تصمیم کاهش مبلغ وام ساخت مسکن شهری 
به ۶۵۰ میلیون تومان با توجه به شرایط فعلی 

بانک ها اتخاذ شده است.
عضو کمیســیون عمران با انتقــاد از عملکرد 
بانک هــا در اجــرای تعهدات خــود در حوزه 
مسکن گفت: طبق قانون، بانک ها موظف بودند 
2۰ درصد از تسهیلات خود را به بخش مسکن 
اختصــاص دهند. اما از ســال 1۴۰۰ تاکنون، 

بانک ها تنهــا 3 درصد از تعهدات خود را اجرا 
کرده اند. این در حالی اســت که بانک مسکن 
به تنهایی نزدیــک به ۵۰ درصــد از تعهدات 
خود را عملی کرده، اما ســایر بانک ها، به ویژه 
بانک های خصوصــی، عملًا هیچ گونه همکاری 
برای اعطای وام در حوزه ساخت وساز و خرید 

مسکن نکرده اند.
وی افزود: مشــکلات موجود در بخش اعطای 
تسهیلات ساخت وساز و خرید مسکن به دلیل 
ناترازی منابع بانکی و قصور بانک ها در اجرای 
تعهداتشان است. این کمبود منابع باعث شده 
که حتی تصمیم گیری در شورای عالی مسکن 
نیز تحت تأثیر قــرار گیرد و وام ۶۵۰ میلیون 

تومانی به عنوان سقف تسهیلات تعیین شود.
نویــن در پایان تأکید کرد: بــرای حل بحران 
مســکن، دولت باید سیاســت های جامع تری 
اتخــاذ کنــد و بانک هــا نیز ملزم بــه اجرای 
تعهدات قانونی خود شوند. اگر این روند ادامه 
یابد، نه تنها اهداف نهضت ملی مسکن محقق 
نخواهد شــد، بلکه فشار اقتصادی بیشتری بر 

مردم وارد خواهد شد.

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:

وام ۶۵۰ میلیونی ساخت مسکن دردی از مردم دوا نمی کند

جدایی ایالت کالیفرنیا از آمریکا 
رسماً کلید خورد

روند جدایــی ایالت کالیفرنیا از دولت مرکزی 
آمریکا با صــدور مجوز برای جمع آوری امضا 
جهت ارائه درخواست برپایی همه پرسی رسماً 

کلید خورد.

روزنامه انگلیسی ایندیپندنت در خبری اعلام 
کرد که ســاکنان ایالت کالیفرنیای آمریکا در 
حال حاضر می توانند بــه تجزیه این ایالت از 
آمریکا در سال 2۰28 رأی مثبت بدهند، چرا 
که سازماندهی کنندگان این درخواست مجوز 
رسمی برای جمع آوری امضا در این خصوص 
را دریافت کرده اند. شــرلی ویبر وزیر خارجه 

این ایالت اعلام کرده اســت که مارکوس رویز 
ایوانز ارائه دهنده اصلی این درخواســت باید 
بیش از ۵۴۶۶۵1 امضــا جمع آوری کند که 
حدود ۵ درصد از مجموعه آرایی است که در 
انتخابات عمومی نوامبر 2۰22 به دست آمد تا 
بتواند همه پرسی در این خصوص را در نوامبر 

سال 2۰28 برگزار کند.

صفحه 2


